
     

Zápis z porady starosty se zastupiteli městyse Choltice 

Porada 11/2015  Datum: 18. 5. 2015 
 
Přítomní:  P-přítomni, N-nepřítomni, O-omluveni 

Starosta : Bolek Tomáš Mgr. (Bol) P   
Místostarosta : Pavlík Jan Mgr.     (Pav) P   

Augustinová Jana (Aug)  P Fižová Vendula (FižV) P Horák Mir. Ing. (Hor) P 
Čermák Jan (Čer) O Havlík Rud. Ing. (Hav) O Málek Jan Ing. (Mál) P 
Fižová Marie Ing. (FižM) P Heřmanová Olga (Heř) P Minařík David (Min) P 

HOSTÉ : Mgr. Vácová, Mgr. Pokorná, E. Nevolová 
 
Program jednání: 

1. Plán porad a zasedání 
2. Připomínky zastupitelů 
3. Pronájem lékárny 
4. Informace stavební komise 
5. Informace ředitelky MŠ 
6. Příspěvek na kanalizační přípojky 
7. Vyhlášení výběrového řízení na MK U Školy a Hellichova 
8. Rekonstrukce kabin 
9. Zadání projektu na MK U Obory 
10. Projekt na cyklostezky 
11. Zákaz vjezdu do areálu zámku 
12. Zhodnocení kulturních akcí 
13. Informace o příprava územních studií lokalit Z1 a Z11 
14. Pronájem komerčních prostor na zámku 
15. Koupaliště 

 
Průběh jednání a závěry: 
add 1. Plán porad a zasedání 
8. 6. 2015 – pracovní porada (od 18.30 hodin, úřad městyse) 
15. 6. 2015 – pracovní porada (od 18.30 hodin, úřad městyse) 
22. 6. 2015 – pracovní porada (od 18.30 hodin, úřad městyse) 
29. 6. 2015 – zasedání zastupitelstva (od 18 hodin, Zámecká restaurace Choltice) 
9. 7. 2015 – zasedání zastupitelstva (od 18 hodin, Ledec) 
 
add 2. Připomínky zastupitelů 
Ing. Horák pozval na start cyklovýletu s Josefem Zimovčákem, který se uskuteční 23. 5. na nádvoří 
choltického zámku.Oficiálního startu se za městys zúčastní starosta i místostarosta. 
  
Ing. Fižová požádala o zaslání úvěrových smluv (kontokorentní úvěr ve výši 1 mil. Kč na překlenutí 
časového nesouladu mezi tvorbou a potřebou finančních zdrojů provozního charakteru,  investiční 
úvěr ve výši 11 mil. Kč). 
 



J. Augustinová poděkovala za skácení prasklého stromu u Chrtnického rybníku, který ohrožoval 
kolemjdoucí. 
  
V. Fižová požádala o navýšení ceny balíčku, který je za městys Choltice darován choltickým 
jubilantům. Starosta souhlasil s navýšením ceny balíčku na hodnotu 250 Kč. 
 
J. Pavlík nahlásil stížnosti občanů na to, že špatně slyší místní rozhlas. Starosta předá k řešení 
technikovi městyse. 
 
add 3. Pronájem lékárny 
Zastupitelům se představily Mgr. Vácová a Mgr. Pokorná, které dlouhodobě provozovaly lékárnu 
v Přelouči a nyní mají zájem převzít po L. Kalvachové lékárnu v Cholticích. Seznámily zastupitele 
se změnami, které v lékárně plánují: snížení cen a doplatků léků, rozšíření sortimentu, delší 
pracovní doba, rozvoz léků, přijímání platebních karet, šeků a pasů, příprava léků, možnost nákupu 
zdravotnických potřeb, věrnostní program, přednášky, výživové poradenství. Zastupitelé se zajímali, 
zda jsou domluvené s p. Kalvachovou, dle informací obou zájemkyň existuje předkupní smlouva. 
Bude tedy vyvěšen záměr o pronájmu lékárny, do kterého se obě zájemkyně přihlásí. Souhlasí i 
s případným zvýšeným nájmem. Mgr. Pokorná zároveň vyjádřila zájem o bytové prostory, které jsou 
nad lékárnou. Starosta odpověděl, že je možné o tomto diskutovat, ale stavba je možná pouze na 
náklady nájemce. 
 
add 4. Informace stavební komise 
Dne 11. 5. byla zahájena stavba kanalizace v SZ části městyse Choltice. Stavebním dozorem je Ing. 
Hlavatý. Dne 18. 5. bylo předáno staveniště, dne 19. 5. bude první kontrolní den. Následně se 
domluví harmonogram kontrol, stavební komise přislíbila spolupráci.  
 
add 5. Informace ředitelky MŠ 
Ředitelka MŠ Choltice požádala zastupitele o podporu práce MŠ Choltice, a to kvůli dvěma 
anonymním udáním plných lživých obvinění. Jedno z nich putovalo i na Ministerstvo školství. 
Kontrola České školní inspekce dopadla dle jejích slov vždy bez výhrad. Školka funguje bez 
problémů, o děti je vzorně postaráno. Starosta přislíbil, že napíše otevřený dopis, ve kterém 
mateřskou školu podpoří. Bylo zavrženo podání trestního oznámení na neznámého pachatele pro 
pomluvu. Starosta zároveň předal ředitelce MŠ Choltice podnět některých rodičů, kteří si 
postěžovali na to, že děti chodí jen do obory a nejsou konfrontovány se silničním provozem. 
Ředitelka přislíbila nápravu, zároveň uvedla, že rodiče vyplňovali dotazníky a se žádnými 
výhradami se nevrátily. 
Ředitelka zároveň uvedla počet dětí přihlášených do mateřské školy pro příští školní rok. Bylo 30 
volných míst, 44 žádostí (začínají se totiž hlásit i děti z Přelouče, Heřmanova Městce, i z obcí, kde 
školky mají). 14 dětí tak bylo odmítnuto. Přijaty byly všechny choltické děti starší tří let. Starosta 
zároveň informoval o schůzce se starostkou Poběžovic, jejichž zastupitelstvo chce přispět padesáti 
tisíci korunami na herní prvky pro školní zahradu. Minulé vedení Poběžovic totiž nepřispělo na 
rozšíření kapacity MŠ a obec je tak v pořadníku o místo dále než jiné obce, které na rozšíření MŠ 
přispěly. Přijetí daru od Poběžovic by mělo být schvalováno na zasedání zastupitelstva dne 29. 6. 
2015. Ředitelka zároveň zdůraznila, že trvá na tom, aby nebyly přijímány děti do tří let, starosta 
požádal o zamyšlení nad možností přijmout děti, které tří let věku dovrší v průběhu školního roku. 
Ředitelka zároveň zamítla nutnost rozšíření školky o další oddělení místo dílen ZŠ Choltice. Podle 
ní bude dětí spíše ubývat než přibývat.  
 
add 6. Příspěvek na kanalizační přípojky 
Starosta seznámil zastupitele s návrhem stavební komise, kdy by měl městys přidat finanční 
příspěvek obyvatelům Hellichovy ulice, ulice U Školy na rekonstrukci kanalizační přípojky. Dle 
návrhu se mělo občanům přidávat 50 % z hodnoty přípojky, maximálně do výše 5 tis. Kč. Přípojka 
je ve vlastnictví majitele rodinného domu. Protinávrh vyslovila V. Fižová, která vnímá jako nutné 
zafinancovat kompletní část přípojky, jež je uložena pod silnicí. S protinávrhem následně vyjádřil 



souhlas starosta i všichni ostatní zastupitelé. Městys tedy přispěje občanům na kanalizační přípojku 
od hlavního řádu po zelený pás, revizní šachta bude na každém. Nutný je však souhlas majitelů 
přípojek. Celková výše nákladů na kanalizační přípojky je odhadována na půl milionu korun.   
 
add 7. Vyhlášení výběrového řízení na MK U Školy a Hellichova 
Starosta informoval o nabytí právní moci stavebního povolení na akci Rekonstrukce místní 
komunikace U Školy a Hellichova. Zadání výběrového řízení této podlimitní zakázky ve 
zjednodušeném řízení bude administrovat Ing. Vlášek. Cílem díla bude rekonstrukce vozovky, 
vybudování parkovacího pruhu a rekonstrukce vjezdů, předpokládaná cena díla je 9 500 tis. Kč bez 
DPH. Zahájení prací je předpokládáno na 1. 7. 2015, dokončení 30. 11. 2015. Starosta nabídl 
zastupitelům účast ve výběrové komisi. 
 
add 8. Rekonstrukce kabin 
Starosta otevřel diskuzi nad rekonstrukcí kabin. Vzhledem k tomu, že nebyl schválen prodej 
pozemku TJ Slavoj, je nutné stanovit další kroky, jak postupovat v případě rekonstrukce kabin. 
Zastupitelé se shodli na nutnosti rekonstrukci kabin, bez kuželny a bez ubytování. Výše finančního 
příspěvku je nutné prodiskutovat s ohledem na možnosti rozpočtu městyse. Je nutné připravit řádný 
projekt, případně zažádat o dotační titul.  
 
add 9. Zadání projektu na MK U Obory 
Starosta informoval zastupitele o nutnosti zadat zhotovení projektu na MK U Obory. Se zastupiteli 
se shodl na výběru projektanta. Chodník by měl být pouze v části od ulice Lipoltická k zámku. Je 
nutné také vyřešit odvod dešťové vody z ulice a z celé lokality kolem čp.2.  
 
add 10. Projekt na cyklostezky 
Starosta informoval zastupitele o schůzce s projektantkou, která připravuje studii proveditelnosti 
cyklostezek na území mikroregionu Podhůří Železných hor. Cyklostezka napojí Choltice a další 
obce na připravovanou cyklostezku spojující Pardubice – Týnec nad Labem. Starosta navrhuje 
propojit cyklostezkou Choltice a Jedousov. Cyklostezka by měla být vybudována jako samostatné 
těleso souběžně se silnicí mezi oběma obcemi. Studii financuje mikroregion Podhůří Železných hor. 
Připojili se i další zastupitelé. Ing. Málek zároveň zmínil choltické koupaliště, které by mohlo být po 
rekonstrukci nabídnuto jako zázemí. Starosta vyzval zastupitele, aby se nad možností cyklostezky 
zamysleli a případně poslali do středečního dne návrhy. 
 
add 11. Zákaz vjezdu do areálu zámku 
Starosta upozornil, že stále platí zákaz vjezdu do areálu zámku a vyzval k jeho dodržování. Do 
areálu zámku nesmí vjíždět, kromě zásobování, nikdo bez kartičky povolující vjezd vydané Úřadem 
městyse Choltice.  
 
add 12. Zhodnocení kulturních akcí 
Starosta zhodnotil oslavy 730. výročí městyse Choltice: nadšení z vystoupení dětí i z expozice 
v prostorách zámku. Poděkoval všem, kteří se na akci podíleli. Výstava v zámeckých prostorách 
mapující historii školních budov i spolků, bude otevřena i v měsíci červnu. V. Fižová zároveň 
zmínila, že v letošním roce bude slavit i místní část Ledec, a to 830. výročí.  
Dne 31. 5. se uskuteční dětský den, kde se kromě rybářů a vystoupení šermířů představí také Filip 
Ondráček se svou společností Choltické zážitky, kdy se uskuteční závody šlapacích kár pod 
platanem. V současné době se připravují mapy s doporučenými okruhy. 
V souvislosti se zhodnocením kulturních akcí starosta zmínil možnost přihlásit se do soutěže 
Vesnice roku, a to v příštím roce, zastupitelé vyjádřili souhlas. 
 
add 13. Informace o příprava územních studií lokalit Z1 a Z11 
Starosta informoval o předložení studie Z1 (Choltice západ) vlastníkům pozemků, kteří ní vyjádřili 
souhlas. Požádá pouze projektanty o zakreslení výjezdu z lokality na polní cestu. Dne 29. 6. dojde 
ke schvalování studie zastupitelstvem městyse. 



Studie Z11 (za zahradami) je projednávána s vlastníky pozemků. Ti žádali zmenšení parcel a 
navýšení počtu domů. Památkový ústav se k takové změně nepřiklání. 
 
add 14. Pronájem komerčních prostor na zámku 
Starosta informoval o stavu příprav nájemní smlouvy na komerční zámecké prostory. Poslední, co 
prozatím nebylo dořešeno, jsou investice do prostor. Nájemce zámku přinesl nabídku týkající se 
odvětrání prostor Zámecké restaurace, a to v hodnotě 137 tisíc Kč. Tento záměr bude zanesen do 
nájemní smlouvy, i se sankčním postihem v případě neprovedení ve výši neprovedené investice. 
 
add 15. Koupaliště 
V. Fižová informovala o zakládání Spolku pro obnovu areálu koupaliště. Starosta informoval o 
havarijním stavu vrtu. Společně s dalšími zastupiteli se v současné době nepřiklání k vypuštění 
nádrže, protože by pravděpodobně nedošlo z důvodu nedostatečnosti vrtu k jejímu plnému 
napuštění. Starosta podporuje založení spolku, který by se areálu ujal po dobu, než bude připraven 
a realizován projekt na jeho revitalizaci.  
Zastupitelé musí následně prodiskutovat finanční a technické možnosti městyse provozovat 
koupaliště v příštím roce.  

 
Zapsala: Vendula Fižová 

 


